
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLI

Sesja w dniu 24 maja 2022 
Obrady rozpoczęto 24 maja 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:26 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 13 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.

Zastępca Burmistrza zgłosił do porządku uwagi aby wykreślić z porządku obrad punkt:

i) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z 
terenu Gminy Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2021.
8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie za rok 2021.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026
c) pomocy finansowej powiatowi chodzieskiemu



d) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowej
e) zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Adolfowie
f) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie
g) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Młynarach
h) zmiany uchwały nr XXXVI/366/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 26 stycznia 2022 roku w 
sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na likwidację ogrzewania opartego na paliwach 
stałych i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi
i) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu 
Gminy Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.
j) przekazania petycji organowi właściwemu
10. Wolne głosy.
11. Zamknięcie posiedzenia.

Głosowano w sprawie:
zdjęcie z porządku obrad punktu i . 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
3. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Wiceprzewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XL sesji rady?

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:



ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

4. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.

Informacja ze sprawozdania komisji wspólnej z dnia 24 maja 2022 r. stanowi załącznik 5.

Informacja ze sprawozdania komisji skarg, wniosków i petycji z dnia 18 maja 2022 stanowi 

załącznik nr 6.

Informacja ze sprawozdania komisji rewizyjnej z dnia 5 maja 2022 stanowi załącznik nr 7.

Informacja ze sprawozdania komisji rewizyjnej z dnia 28 kwietnia 2022 stanowi załącznik nr 8.

7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2021.

Mateusz Krojenka przedstawił sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2021.

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Straży Miejskiej w Margoninie w roku 2021.. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do Protokołu. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2021.



Joanna Koczorowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy 

Margonin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2021.

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za rok 2021.. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do Protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022

D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Zastępca Burmistrza - ja bym chciał żeby pokrótce te zmiany w budżecie zostały jednak przedstawione, 

bo nie bardzo wiadomo do czego się odnieść. Jednak sesja jest nagrywana, nie wiem na ile ludzie tego 

słuchają, ale pokrótce zmiany w budżecie. Wydatki tak naprawdę, bo to jest istotne, z jakiego

tytułu są dokonywane. To, że coś było na komisji, to warto żeby to powtórzyć.

Państwo widzicie - droga w Radwankach, tam są odangażowywane nasze środki i są angażowane

środki, które otrzymaliśmy od premiera. To najwyższa dotacja, bo 70%. Tam ponad 1,2 mln zł plus do 

tego dochodzi wygrana w loterii, o której nikt nie wiedział że się nawet odbywa. Zdobyliśmy 3. miejsce i 

250 000 zł. Gmina nie ma praktycznie żadnego wkładu w tą drogę w

Radwankach. To jest ogromny sukces. 350 000 zł dokapitalizowanie ZUK, to są środki potrzebne na 

budowę kanalizacji burzowej, deszczowej w rejonie Cmentarna/Strzelecka gdzie trwa na terenie strefy 

budowa  dużego  zakładu  BroMargo.  Oni  też  partycypują  w  kosztach  50:50.  To  są  potężne  rury,  to 

kosztuje. 70 000 zł dla powiatu to też jest nasz wkład do ich kwoty 150 000 zł na wymianę

chodników na ul. Nowe Miasto. Po wielu latach mieszkańcy doczekają się inwestycji. 800 000 zł nowe 

zadanie  -  nowy  asfalt  na  drodze  powiatowej  z  Margońskiej  Wsi  do  Kowalewa.  Tam  gdzie  będzie 



kładziony niecały kilometr kanalizacji, ze środków Polskiego Ładu. I tam trzeba drogę odtworzyć. Nie 

udało się niestety porozumieć z mieszkańcami, co do kanalizacji.

Nie we wszystkich miejscach da się położyć kanalizację, bo zabudowa jest zbyt blisko. Droga też

wymaga naprawy, więc położony zostanie nowy dywanik asfaltowy. My będziemy musieli odtworzyć. 

Przetarg nie jest jeszcze rozstrzygnięty, ale kwota 500-600 000 zł na budowę kanalizacji

Wiedzieliśmy, że droga będzie droższa niż sama kanalizacja. To będzie pierwsza kanalizacja w gminie od 

wielu lat. Dalej macie Państwo 100 000 zł do ZUKu na remonty mieszkań komunalnych, ale w dużej 

części będzie to budowa łazienki w Sypniewie. Tam jest chyba ostatnie mieszkanie, w którym nie ma 

łazienki. Od lat, od zawsze. To jest niedopuszczalna sytuacja i to trzeba raz na zawsze uregulować. Jakieś 

50-60 000 zł jest wkładu ZUKu. Nie możemy dopuszczać, że jeszcze są

osoby  bez  łazienki.  To  jest  na  mieszkaniach  komunalnych  sytuacja  karygodna.  W końcu  po  latach 

zostanie  naprawiona.  To  są  podstawowe  wydatki.  Zadanie  termomodernizacji  przedszkola  w 

Radwankach. Państwo widzicie jak wygląda dach. Tam aż się prosiło o zrobienie. Sala w Zbyszewicach 

też jest w tym zadaniu ujęta. Tablica z WFOŚ 24 000 zł dotacji,  10% naszych środków. Tam przede 

wszystkim będzie informacja o ochronie środowiska, o konkursach. Ale w gruncie rzeczy tam będzie 

informacja o poziomie smogu. Będzie Państwo mogli zobaczyć codziennie jaki jest poziom zadymienia w 

Margoninie. W szczególności w okresie jesienno-zimowym na tablicy. Wycieczki MENowskie dla szkół 

- to są główne (wydatki). Natomiast odpowiadając na wcześniej skierowane pytanie pytanie pani radnej. 

Wystąpimy do zarządu

dróg wojewódzkich o wspólną naprawę chodnika. Takie pismo jutro jeszcze wyjdzie. Miejmy

jednak na uwadze, że w różnych miejscach gminy. W miejscowościach na terenie sołectw, ale też w 

mieście na różnych terenach są podejmowane inwestycje. Staramy się to robić równomiernie, ale zawsze 

będzie czyiś partykularny interes. Widzimy stan tego chodnika,. Zdajemy sobie sprawę,

ale takich miejsc mogę policzyć jeszcze dużo. A są miejsca, gdzie chodników nie ma w ogóle. Jak choćby 

ulica Witosa. Tam nie ma chodników, to też wymaga w pierwszej kolejności zrealizowania

Przyjdzie czas i tutaj na inwestycję. Są realizowane wyłącznie drogi, chodniki, świetlice wiejskie

Czy my budujemy, nie chcę powiedzieć, jakieś pomniki. W sensie historii to w porządku. Ale przecież tu 

nikt nie buduje skoczni, torów grawitacyjnych, skateparków. Tego nie ma, bo to są rzeczy które można 

robić. Ale w momencie, jak te podstawowe rzeczy są wykonane. My

mamy jeszcze w wielu miejscach do budowy sieć wodociągową. Mówię o tych nowych terenach.

Kanalizacja, SUWy trzeba w Lipinach, Zbyszewicach. One już też powoli wymagają nakładów.

Dalej oczyszczalnia za kwotę 1,1 mln zł została już zrobiona. Już tam widać efekt.

Ale jeszcze kilka milionów trzeba w oczyszczalnię włożyć. No i SUWy z projektu rządowego.

Przetarg, który był pokazał bardzo wysoką kwotę, więc będzie jeszcze jeden ogłoszony. Może się uda 

trochę tę kwotę (obniżyć). Na pewno, bo tam pewne ograniczenie budynku, kubatury która nie

jest potrzebna aż tak duża na ulicy Polnej. To było przeprojektowane ileś lat temu, teraz jest do zmiany. I 

to by było na tyle. Także proszę uspokoić mieszkańców, że doczekają się tego chodnika na ul. 

Kościuszki. Ale jeszcze trochę. (w inwestycjach) Nie ma żadnych fajerwerków. To że uzupełniamy 



koszty na zjeżdżalniach czy nartach jest efektem niedoszacowania. W wielu działach i rozdziałach 

mieliśmy pościnane wydatki, wiedząc że jak przyjdzie czas rozdzielania nadwyżki za zeszły rok to 

będziemy musieli to uzupełniać. Prawdopodobnie to nie jest jeszcze ostatnie

słowo w tym zakresie. Bo obawiam się, że w szkołach nadal będzie istniała luka. Zresztą

nie tylko w szkołach. I w kulturze, i w bibliotece.

Anna Twardowska: ja chciałam zapytać, gdzie będzie postawiona ta tablica?

Na każde pytanie nie jestem w stanie odpowiedzieć. Wydaje mi się, że na Rynku. Chyba na bibliotece, 

ale głowy nie dam gdzie będzie ostateczna lokalizacja. Na 85% to jest to miejsce.

Ewentualnie chyba jeszcze było USC rozważane. Jedno albo drugie. To są te miejsca, które były 

rozważane. Na pewno nie inne. Albo Rynek albo USC, tak centralnie jak się najeżdża. Ale które było 

ostateczne, się nie specjalnie zajmowałem. Mogę ustalić i przekażemy oczywiście informację.

Głosowano w sprawie:

zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/399/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 12.

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026

D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 



NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/400/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 13.

c) pomocy finansowej powiatowi chodzieskiemu

D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

pomocy finansowej powiatowi chodzieskiemu. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/401/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 14.

d) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowej

M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowej. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/402/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 15.



e) zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Adolfowie

M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

zbycia w formie bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Adolfowie. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/403/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 16.

f) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie

M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/404/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 17.

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Młynarach

M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 



Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Zastępca Burmistrza - Zapomniałem na komisji o tym powiedzieć, bo padło pytanie odnośnie tej drogi. 

Jej utrzymania.

Głównym inwestorem byłaby gmina Szamocin, ale pomysł przejęcia powstał dlatego, że Lasy Państwowe 

mają teraz program budowy dróg gdzie łączą się drogi jednostek samorządu z drogami leśnymi, albo z 

których korzystają Lasy Państwowe a są drogami w zarządzie jednostek samorządu. I dlatego Szamocin 

wystąpił do nas z propozycją, żeby tą drogę przejąć i na tym odcinku zbudować ścieżkę, w kooperacji z 

Lasami Państwowymi. Oni mają system 50:50. Oczywiście to jest ograniczone kwotowo do 100 000 zł. 

Tam się za wiele generalnie nie da zrobić. To był też argument

Szamocina, w kierunku tego żeby to przejąć. I tam brakującą część ścieżki zbudować. Właśnie z 

udziałem Lasów Państwowych. Natomiast czy to się wpisuje w koncepcję Lasów Państwowych, nie 

wiem. Bo czym innym jest droga, czym innym ścieżka. Nie wiem czy Lasy Państwowe zbudowałyby 2 m 

ścieżkę, przyjmując że jest to droga. Nie wiem, tylko mówię skąd był pomysł

gminy Szamocin, żeby w ten program wejść.

W dyskusji wzięli udział:

- Andrzej Zmudziński - panie burmistrzu, jeżeli nam Szamocin oferuje, że my mamy to przyjąć, a 

większa część drogi idzie na terenie gminy Szamocin to niech Szamocin to przejmie i sobie kłopot 

weźmie na głowę. Dziękuję

- Zastępca Burmistrza - Szamocin przejmuje na swoim terenie, ale my musimy przejąć na swoim.

Nie może Szamocin przejąć drogi, Margonin. To byłaby sytuacja podobna jak na placówkach 

dyplomatycznych. tylko, że to akurat nadal jest teren państwa, które przyjmuje. Wbrew temu,

co się niektórym wydaje, że jest to teren państwa, które się tam gości. Byłaby dziwna sytuacja. Nie może 

być tak, że grunt na terenie gminy Margonin przejmuje (inna gmina). Budowla jako obiekt budowlany,

bo droga jest obiektem budowlanym, mogłaby być własnością gminy Szamocin, ale grunt

który znajduje się na terenie gminy Margonin nie może być własnością gminy Szamocin bo doszłoby do 

poszerzenia granic.

Zastępca Burmistrza : Szamocin przejmuje swoją część, a my swoją część, żeby w perspektywie z Lasami 

Państwowymi. Natomiast czy to się wpisuje, tego nie wiem Mówię tylko, że taki program Lasy mają. Ale 

nie może być tak, że gmina przejmie grunt na terenie innej gminy A spółka gminna pewnie by mogła, ale 

to średnio sensowne. Nie może gmina przejąć na terenie innej gminy gruntu, bo to znaczy że by się 

zmieniły jej granice Zresztą te granice niekoniecznie byłyby ze sobą przylegające. Tylko że gmina 

Margonin w Laskowie kupiła grunt.

Głosowano w sprawie:

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Młynarach. 

Wyniki głosowania

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:



ZA (9)

Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 

Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Arleta Wegner 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)

Tomasz Gorkowski , Anna Twardowska, Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/405/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 18.

h) zmiany uchwały nr XXXVI/366/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 26 stycznia 2022 

roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na likwidację ogrzewania opartego na 

paliwach stałych i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi

M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:

zmiany uchwały nr XXXVI/366/2022 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 26 stycznia 2022 roku w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na likwidację ogrzewania opartego na paliwach 

stałych i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/406/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 19.

i) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z 

terenu Gminy Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.

j) przekazania petycji organowi właściwemu

T. Koźlarek przedstawiła projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie:

przekazania petycji organowi właściwemu. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 

Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 

Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

NIEOBECNI (2)

Mariusz Bachorski , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLI/407/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 20.

10. Wolne głosy.

Andrzej Zmudziński: panie burmistrzu chciałem podziękować za lampy na osiedlu w końcu świecą, jedna 

nie świeci, ale to jest jakaś awaria na ulicy Cmentarnej, trwało to długo, ale żeby pan nie pomógł, to 

chyba do dzisiaj one by nie świeciły. Druga sprawa – czy coś wiadomo z drogą do Sypniewa? Czy będzie 

coś w tym roku robione? Ja wiem, że to jest nie nasza droga, ale my tam chcemy dołożyć swój udział. 

Czy już coś wiadomo? I trzecia sprawa – Gołańcz przystąpiła do budowy ostatniego etapu ścieżki 

rowerowej na torach. Już robią tą ścieżkę i ona dojdzie blisko Lipin. Czy u nas się myśli, żeby tą ścieżkę 

połączyć z drogą z Lipin do Konar? Dziękuję. 

Zastępca Burmistrza: lampy trwały bardzo długo, ale w tym czasie dwukrotnie usuwaliśmy awarie. 

Tam  kabel  się  palił  w  kilku  miejscach.  Ciężko  to  było  zlokalizować,  w  końcu  się  udało.  To  była 

przyczyna. Pan kierownik sam poinformował, że sam był dość mocno zaskoczony tą sytuacją. Naprawili, 

jeden dzień zaświeciły. Potem już nie. Tam była dość, nie wiem czy szczególna sytuacja,

nie znam się. Panowie jesteś elektrycy, więc wiecie więcej. Gdzieś się nadpalał kabel, coś tam się działo,  

w każdym razie. Drugie pytanie – droga do Sypniewa. Nie wiem, nie jestem zarządcą tej drogi. To powiat 

chodzieski. Trzeba pytać radnych powiatowych, jest tu ich kilku z terenu. Tu ich nie ma, ale generalnie 

są. Teraz wiem, że jest znowu składanie wniosków. W sierpniu chyba. Na ten rok pewnie się nic nie  

wydarzy. Nie znam planów powiatu. Może z własnych środków chcą tam jakieś dziury łatać. Nie mam 

zielonego pojęcia. Mamy swoich dróg dosyć. Nie będziemy się jeszcze powiatowymi zajmować. Te co 

musimy siłą rzeczy, jak ta w Zbyszewicach, na Kowalewo czy Nowe Miasto to siłą rzeczy. Lipiny - 

Państwo dostaniecie tabelkę, które drogi i chodniki zostały złożone do Polskiego Ładu i które mają dużą 

szansę znaleźć się na liście. Tam jest ten kawałek ścieżki, tam brakuje 650 m połączenia z Lipinami. W 

technologii asfaltowej, co będzie kosztowało. Ale to jest element tego projektu z Polskiego Ładu. Też to 

nie powstanie od razu. Nie ma na to żadnych szans. Dlatego że te projekty są łączone. Jeżeli jest 10 dróg 

w jednym i 6 w drugim, to wszystkie muszą wystartować razem. Natomiast uprzedzam, że na większość 

nie mamy dokumentacji.  Część się robi Państwo na następnej  sesji  będziecie  musieli  duże pieniądze 

przeznaczyć na projektantów czy to z Piły czy z Nowego Tomyśla, którzy gdzieś tam,bardzo szybko 



projektują. Potrzebujemy szybko projektantów, bo dróg jest mnóstwo. Nie wszyscy zaczną pracę, jeśli nie 

dostaną umowy i pieniędzy. A nie zaczną pracy, póki nie mają umowy Umowy nie dostaną, bo nie ma 

zabezpieczenia w budżecie.  I to się koło zamyka. To są duże pieniądze. Tu 30, tu 40. To są potężne 

pieniądze. Na samą dokumentację projektową. Bo jak to się zliczy globalnie, to któraś setka jest. Nie 

będzie ogłoszenia żadnego przetargu, bo przetarg musi być jeden. W ramach jednego zadania, niestety 

tak. One mogą być częściowe, bo w ramach jednego przetargu mogą być części. Nie wyjdzie jeden, to 

leży cały Polski Ład. Dlatego gminy mają z tym duży problem.

Wyobraźcie sobie, musicie połączyć budowę chodnika , budowę drogi, budowę oczyszczalni, bo puścili 

to w jednym. I na przykład dostawę 20 rowerów. I to wszystko w jednym przetargu, na przykład. Czy 

dostawę garnków np. do szkoły. To jest absurdalne, ale tak jest. Ja tego nie wymyśliłem. Trzeba będzie 

zaczekać  aż  ostatnia  dokumentacja  projektowa  będzie  wykonana.

I wtedy będzie wszystko wrzucone do dwóch przetargów. W sumie do trzech, bo dwa są z Polskiego 

Ładu i trzeci pegeerowski z Polskiego Ładu. Pegeerowski też jest na któryś milion, więc łącznie to jest 

bez mała 12-13 mln zł. Widząc co się dzieje, więc nasze wstępne szacunki były robione, że jak normalnie 

droga powinna kosztować 600 tys. zł to my już przyjmowaliśmy 800-900 tys. zł. Żeby potem nie było 

zdziwienia, jak w sąsiedniej gminie. Mieli 5 mln zł a mieli 16 mln zł na ofertach. Tak uczciwie, to tego 

się nawet przed wojną nie szło zrobić za 5 mln zł,no ale to już inna bajka. To tylko Państwu pokazuje, że 

można wszystko, jak się chce coś udowodnić. Te przetargi pokażą co się będzie działo. Nam się jeszcze 

udało  na  drogach  w  Dębińcu,  czy  w  Radwankach.  Co  nie  znaczy,  że  nie  będziemy  wykonawcom 

niewielkich pieniędzy dokładać. Przepisy pozwalają na zwiększanie wynagrodzeń. Ale to co oni chcą, a 

to co ewentualnie dostaną to będzie jakiś procent. Ale z tym się musimy liczyć. Dzisiaj już te kontrakty są 

waloryzowane.  Tak  samo  jak  PKS  zwiększamy,  w  drogownictwie  również.  Inaczej  możemy  ze 

wszystkimi drzeć koty, tylko robota nie będzie zrobiona. Część rzeczy jest uzasadniona. W związku ze 

wzrostem  cen.  Asfalt,  kruszywo  wzrosło.  Stal  -  na  szczęście  nic  nie  budujemy  teraz  w  takich 

konstrukcjach.  Jakbyśmy  dzisiaj  budowali  bibliotekę...widzieliście  państwo  oferty  na  przedszkole  w 

Wągrowcu ile przekroczyły? To jest jakieś kosmiczne. Dzisiaj ta biblioteka albo sala by kosztowały - nie 

wiem, czy dwa razy tyle trzeba by było policzyć. 

Adam Rogacki: chciałem spytać o chodnik w Lipinach do szkoły. Niedługo będzie oddawane to nowe 

boisko, no i słyszałem że trzeba by poprawić ten chodnik. Ale tam jest kwestia całej  tej ulicy. Tego 

dojazdu, bo tam jest ten mostek melioracyjny, który się zarywa. On jest w pasie naszej drogi

gminnej. Trzeba by go naprawić. Czy są jakieś plany?

Zastępca  Burmistrza:  w  Lipinach  była  robiona  ekspertyza  mostku.  On  jest  w  stanie  złym,  ale  nie 

tragicznym. Nie wymaga natychmiastowego zamknięcia. Mamy ekspertyzę techniczną. Plany oczywiście, 

że są. Ale to są plany. Droga do świetlicy z Polskiego Ładu, która powstaje. Można mnożyć wydatki na 

sołectwie  Lipiny.  Nie  mają  tam  mieszkańcy  krzywdy.  Nie  mają  krzywdy

w Próchnowie.  Miejmy proporcje.  Rozumiem,  że  to  jest  najważniejsze  tam.  Ten chodnik  faktycznie 

wygląda jak wygląda. On też jest w tym Polskim Ładzie. Ale jak to tam wszystko będzie, to tego nie  

powiem. Rozumiem, ze taka Państwa rola, ale patrzcie też na innych. W wielu miejscowościach



jeszcze czekają. Takiego boiska jak w Lipinach, to nikt nie ma na terenie gminy Margonin. Sala będzie w 

Próchnowie. Jest jeszcze kilka miejscowości, które takiej infrastruktury nie posiadają. Pewnie, że zawsze 

można  coś  więcej  znaleźć.  Projekty  robią  się  na  rozbudowę  szkoły,  gdzie  funkcjonują  klasy  w 

podziemiach. Tam jest nasz grunt, tam gdzie jest pole uprawne. Tutaj brawo dla kogoś, że ten grunt nie 

został sprzedany. To właśnie jest myślenie, ileś lat temu, ktoś to przewidział na tą okoliczność. Podobnie 

zresztą na Polnej. Kiedyś Państwo podejmowaliście decyzję o zakupie tego gruntu, czy o zamianie pod 

stadion. Tam jest  bardzo dużo hektarów. To są właśnie takie  strategiczne  decyzje,  które kiedyś ktoś 

wykorzysta.

11. Zamknięcie posiedzenia.

 Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z 

czym ogłasza zamknięcie XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 24 maja 2022 r. o godz. 
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Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


